

朝陽科技大學 093學年度第1學期教學大綱
Parental Involvement 親職教育

當期課號	5002	Course Number	5002
授課教師	蘇傳臣	Instructor	,
中文課名	親職教育	Course Name	Parental Involvement
開課單位	幼兒保育系(四春)四C	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	本課程探討親職教育的基本知識與技能，包括親職教育的目的與對象、親師合作的優點、親師合作的方式、執行方式、實務上面臨的困難、目前執行現況及未來發展等。	Objectives	The course discusses the basic knowledge and skills of parent education, including objectives and participants of parent education, advantages of parent-teacher cooperation, ways of parent-teacher cooperation, types of implementation, difficulties encountered, status quo and future development of parent education.
教材	1.教養子女百寶箱-蔡春美·張訓誥著 (健行出版社)2.天才父母-盧美貴著 (業強出版社)	Teaching Materials	
成績評量方式	1.資料蒐集與分享報告2.出席狀況3.討論參與4.期末心得報告	Grading	1.Information survey and report2. Participation3. Discussions4. Final report and presentation
教師網頁	-		
教學內容	介紹親職教育之基本概念，理論基礎，園所實施現況，問題探討，幼教工作者之自我期許及未來展望。	Syllabus	Introduce parenthood education basic concept, theory foundation, implementation situations of schools, problem discussion, early childhood educators' self anticipation and future prospect.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。